



BIOGRAPHY /BIOGRAPHIE

Paul Aterman

Paul Aterman is committed to making justice systems simple, quick and fair – so that they work for the people who need to use them. He served as the Chairperson of the Social Security Tribunal of Canada from 2018 to 2023. Now he offers consulting and training services to tribunals, regulators and government. He also sits as an adjudicator on Ontario's Law Society Tribunal.

He is a lawyer with extensive experience in human rights, immigration and refugee matters, workers' compensation and tribunal management.

Mr. Aterman has held senior positions at the Immigration and Refugee Board of Canada, as a Vice-Chair of the Human Rights Tribunal of Ontario, as well as working at Canada's Privy Council Office.

Mr. Aterman holds a Bachelor of Arts from Oxford University and a Juris Doctor from the University of Toronto. He was called to the Ontario Bar in 1988 and remains a member of the Law Society of Ontario. He volunteers as the Vice Chair of the Board of Directors of the Center for Plain Language, as a member of the Board of Directors of the International Plain Language Federation, as a member of CCAT's Tribunal Excellence Committee...and as a gardener at the Shepherd's of Good Hope community garden.

Paul Aterman s'est engagé à rendre les systèmes judiciaires simples, rapides et équitables, afin de faciliter leur utilisation. Président du Tribunal de la sécurité sociale du Canada de 2018 à 2023, il propose aujourd'hui des services de consultation et de formation aux tribunaux, aux régulateurs et aux gouvernements. Il siège également en tant qu'arbitre au Tribunal du Barreau de l'Ontario.

M. Aterman est un avocat qui possède une grande expérience dans les domaines des droits de la personne, de l'immigration et des réfugiés, de l'indemnisation des accidents du travail et de la gestion des tribunaux.

Il a occupé des postes de direction à la Commission de l'immigration et du statut de réfugié du Canada, en tant que vice-président du Tribunal des droits de la personne de l'Ontario, ainsi qu'au Bureau du Conseil privé du Canada.

M. Aterman est titulaire d'un baccalauréat ès arts de l'Université d'Oxford et d'un Juris Doctor de l'Université de Toronto. Il est membre du Barreau de l'Ontario depuis 1988. Il est vice-président du conseil d'administration du Center for Plain Language, membre du conseil d'administration de l'International Plain Language Federation, membre du comité d'excellence du tribunal du CTAC... et jardinier au jardin communautaire des Bergers de l'espoir.